
Z Á P I S 

 

z  3. zasedání zastupitelstva obce Valchov, 

konaného dne 6. 1. 2011 v 19.30 hod. v budově obecního úřadu ve Valchově 

 

 

Přítomno: ing. Radka Bezděková, ing. Jindřiška Brožová, ing. Jiří Dokoupil, Milan Fiala, 

Václav Hasoň, Tomáš Kalik, ing. Zdeněk Přikryl, Pavla Vítová, Karel Vrána 

(prezenční listina) 

Hosté:  prezenční listina 

 

Program:  

1. Zahájení 

2. Schválení obecních vyhlášek 

3. Schválení záměru realizace projektu K 21 – pro místní knihovnu  

4. Nájemní smlouva 

5. Různé 

6. Diskuse 

7. Závěr 

 

 

1. Zahájení 

 

Starostka obce zahájila 3. zasedání zastupitelstva obce (dále jen ZO), které bylo svoláno v 

souladu se zákonem č.128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů. 

Starostka konstatovala, že je přítomna nadpoloviční většina členů ZO, a tím je ZO schopno 

právoplatně se usnášet. 

 

Navržený program jednání byl jednomyslně schválen. 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování. 

Zapisovatelka: Pavla Vítová 

Za ověřovatele zápisu byli navrženi: ing. Jiří Dokoupil, Milan Fiala 

Hlasování: 8 pro, 0 proti, 1 se zdrželi hlasování 

 

 

2. Schválení obecních vyhlášek 

 

Zastupitelstvo obce projednalo Obecně závaznou vyhlášku obce Valchov č. 1/2011 o místních 

poplatcích a Obecně závaznou vyhlášku obce Valchov č. 2/2011, kterou se mění a doplňuje 

závazná vyhláška obce Valchov č. 1/2001 o stanovení systému shromažďování, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů. 

Starostka obce seznámila přítomné s návrhem pana Václava Hasoně, aby poplatek za odpady 

byl snížen na 50 % pro občany 6 – 18 let a s návrhem pana Karla Vrány, aby od poplatku byly 

osvobozeny děti do 3 let, od 3 do 18 let by platily 50 %. Zároveň informovala, že současné 

úlevy dle vyhlášky o odpadech jsou cca 30 000 Kč ročně. 

 

Starostka obce nechala hlasovat o původním návrhu obecních vyhlášek. 

 

Usnesení č. 1/3/2011: 

ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku obce Valchov č. 1/2011 o místních poplatcích. 
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Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

 

Usnesení č. 2/3/2011: 

ZO schválilo Obecně závažnou vyhlášku obce Valchov č. 2/2011, kterou se mění a doplňuje 

obecně závazná vyhláška obce Valchov č. 1/2001 o stanovení systému shromažďování, sběru, 

přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů. 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

 

 

3. Schválení záměru realizace projektu K 21 – pro místní knihovnu 

 

Starostka obce informovala o žádosti o poskytnutí dotace pro obecní knihovnu nazvanou 

Knihovna 21. století pro rok 2011. Projekt má název „Knihovna otevřená pro všechny“. 

Vlastní prostředky jsou ve výši 27 500 Kč, požadavek na dotaci je 16 800 Kč, celkové 

neinvestiční náklady na projekt jsou 44 300 Kč. Cílem projektu jsou aktivity: výstavy, besedy, 

soutěže, přednášky, vydávání obecního zpravodaje, vydání publikace o obci Valchov. 

 

Ing. Dokoupil – při příležitosti setkání rodáků obce v r. 2009 byla vydána skládačka o obci 

Valchov. Textovou část zpracovala Pavla Vítová a ing. Radka Bezděková, fotodokumentaci 

zpracoval ing. Dokoupil.  

Ing. Dokoupil doporučil do knihovny leaserovou tiskárnu, která by byla využita pro potřeby 

občanů, např. studentů pro tisk většího objemu. 

 

Usnesení č. 3/3/2011: 

ZO schválilo žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu odboru umění a knihoven MK v rámci 

výběrového dotačního řízení Knihovna 21. století pro rok 2011. 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

 

 

4. Nájemní smlouva 

 

Zastupitelstvo obce projednalo Smlouvu o pronájmu nebytových prostor mezi Obcí Valchov a 

panem Milanem Laštůvkou, bytem Valchov čp. 120. Předmětem pronájmu nebytových 

prostor je místnost v budově mateřské školy ve Valchově o výměře cca 36 m
2
. 

 

Usnesení č. 3/3/2010: 

Zastupitelstvo obce schválilo Smlouvu o pronájmu nebytových prostor mezi Obcí Valchov a 

Milanem Laštůvkou, bytem Valchov čp. 120. 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

 

 

5. Různé 

 

5.1. Starostka obce navrhla, aby v zápisech ze zastupitelstva obce byly uváděny konkrétní 

osoby, které za určitý úkol odpovídají a termíny. 

Usnesení č. 4/3/2011: 

ZO schválilo, že při úkolech, které zastupitelstvo při svém jednání uloží, byly uváděny 

konkrétní osoby, které za úkol odpovídají a termín jejich splnění. 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 
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5.2. S ohledem na změny ve složení zastupitelstva obce, které vyplynuly z voleb, bylo 

aktualizováno složení povodňové komise Valchov pro Městský úřad Boskovice. 

 

5.3. Dnes 6. 1. bude vypnuto osvětlení na vánočním stromu u kaple sv. Petra a Pavla. Ing. 

Přikryl zajistí úklid vánočního stromu v termínu do 15. 1. 2011.   

 

5.4. Starostka obce navrhuje, aby byla pořízena nádoba na odpad na obaly tetrapak. Stanoviště 

by bylo opět u prodejny Jednoty, nádoba na 240 l, jeden svoz by stál 100,-- Kč.  Při využívání 

by firma EKO-KOM vrátila více peněz za třídění odpadů, šetřili bychom životní prostředí. ZO 

tuto možnost zamítlo. 

 

5.5. Na Svazek obcí Boskovicko má obec do 15. ledna podat návrh na dotaci z Programu 

rozvoje venkova JMK na rok 2011. Starostka obce navrhuje úpravu zahrady Mateřské školy 

Valchov, která by zahrnovala zpevněnou plochu – chodník ze zámkové dlažby – jako dráhu 

pro koloběžky a odrážedla o rozměru cca 55 m
2
. Celkové náklady by měly být 50 000 Kč, 

podíl Svazku by měl činit 15 000 – 19 000 Kč. V této části se nachází jímka. Po konzultaci se 

statikem bude nutné tuto jímku zasypat. 

Usnesení č. 5/3/2011: 

ZO schválilo podání žádosti prostřednictvím Svazku obcí Boskovicko z Programu rozvoje 

venkova JMK na rok 2011 na úpravu zahrady Mateřské školy Valchov v ceně cca 50 000 Kč. 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

 

5.6. Státní zemědělský intervenční fond Brno vyzval obec, aby doplnila žádost o dotaci ze dne 

14. 10. 2010 na pořízení lesní techniky. Žádost opravila ing. Radka Bezděková a tato žádost 

byla na SZIF přijata. 

 

5.7. Na požádání starostky vypracoval Pavel Dokoupil zprávu o stavu počítačů na obecním 

úřadě, v knihovně a hasičské klubovně. Bylo doporučeno: počítač v kanceláři starostky 

převést do klubovny hasičů, tam zajistit připojení na internet a využívat ho při schůzkách 

členů SDH. Stávající PC v klubovně hasičů vyřadit (je cca 12 roků starý). Pro starostku obce 

zakoupit nový počítač, doporučuje se notebook v částce cca 20 000 Kč. Udělají se nabídky a 

vybere se nejvhodnější řešení. 

 

Usnesení č. 6/3/2011: 

ZO schválilo zakoupení počítače – notebooku pro starostku obce v částce cca 20 000 Kč. 

Termín: do 31. 1. 2011     

Odpovídá: ing. Jindřiška Brožová 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

 

5.8. Ing. Dokoupil navrhuje zakoupit nový obecní digitální fotoaparát. Stávající fotoaparát 

SONY je cca 8 roků starý, oprava by se vzhledem k ceně nevyplatila. Starý fotoaparát vyřadit 

na základě návrhu inventarizační komise. 

Ing. Dokoupil – již provedl průzkum, doporučuje 2 typy Panasonic nebo Canon v ceně 13 000 

– 14 000 Kč. 

Usnesení č. 7/3/2011: 

ZO schválilo nákup nového digitálního fotoaparátu pro potřeby obce v ceně do 14 000 Kč a 

ukládá ing. Jiřímu Dokoupilovi zpracovat do 15. ledna 2011 nabídky, nákup realizovat do 31. 

ledna 2011. 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 
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5.9. Starostka obce se obrací na výbor pro sport a mládež, aby zmapoval a zjistil podněty a 

zájmy ve volném čase od mládeže věkové skupiny 14 – 20 roků. 

Odpovídá: Tomáš Kalik    Termín: 31. 1. 2011 

 

 

6. Diskuse 

 

Ing. Dokoupil seznámil zastupitele se získanými dotacemi v jednotlivých letech. Do roku 

2002 byl negativní postoj k dotacím. V roce 2003 byl zpracován dokument Program rozvoje 

venkova, který byl schválen v zastupitelstvu obce v dubnu 2004. Toto je základní dokument 

obce spolu s územním plánem. Byla provedena evidence knihovny na Ministerstvu kultury, 

na základě které byl zaveden do obecní knihovny internet zdarma. 

 

Rok 2005: 

- 160 000 Kč na altán ve školní zahradě z PRV Jihomoravského kraje 

- 504 000 Kč na inženýrské sítě na Přísadniskách z Ministerstva pro místní rozvoj 

 

Rok 2006: 

- 216 000 Kč na inženýrské sítě na Přísadniskách z Ministerstva pro místní rozvoj (celkem 

720 000 Kč) 

- 93 000 Kč na prodloužení chodníku od čp. 107 po čp. 129 z PRV Jihomoravského kraje 

- na výsadbu lesa cca 80 000 Kč 

 

Rok 2007: 

- 158 000 Kč na opravu komunikací z PRV Jihomoravského kraje 

- 40 000 Kč na vybavení J SDH Valchov z Jihomoravského kraje 

 

Rok 2008:  

- 155 000 Kč na opravu budovy bývalé školy z PRV Jihomoravského kraje 

- 14 000 Kč na pořízení PC sestavy do obecní knihovny z Ministerstva kultury 

 

Rok 2009: 

- 102 935 Kč na pořízení Územního plánu obce Valchov z Jihomoravského kraje 

- 78 000 Kč na projektovou dokumentaci na opravu mostu u čp. 42 z PRV JMK 

- cca 70 000 Kč na vybavení pracoviště Czech POINT  

- 204 352 Kč z Úřadu práce na veřejně prospěšné práce 

 

Rok 2010 

- 160 000 Kč na dětské hřiště na Přísadniskách z PRV Jihomoravského kraje 

- 150 000 Kč na opravu hasičského auta CAS z Jihomoravského kraje 

- 275 000 Kč z Úřadu práce na veřejně prospěšné pracovníky. 

 

Ing. Dokoupil očekává od nového vedení obce, že pokud je funkce starosty uvolněná, očekává 

objem získaných dotací dvojnásobný. 

Ing. Dokoupil – v roce 2008 jsme zpracovali žádost na dotace na SZIF na velké hřiště – dotaci 

jsme nedostali. V roce 2009 jsme žádost doplnili o víceúčelové hřiště a zpracovali žádosti na 

2 mosty a podali na SZIF. Opět jsme ji nezískali. Na všechny 4 akce bývalý starosta vyřídil 

stavební povolení a kteroukoliv akci je možno začít hned realizovat. 
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Ing. Dokoupil – usnesení, která přijalo minulé zastupitelstvo, by měla platit i nadále, pokud 

nové zastupitelstvo nepřijme nové usnesení. Usnesení zastupitelstva by měl kontrolovat 

kontrolní výbor. 

Například inženýrské sítě pro rodinný dům slečny Ilony Kočvarové v lokalitě do Žleba. Ing. 

Dokoupil se přiklání k realizaci sítí dle zpracovaného projektu.  

Ing. Přikryl informoval, že  slečna Ilona Kočvarová o této věci již jednala s novým vedením 

obce. 

Ing. Dokoupil doporučuje neřešit ihned, nechat tuto záležitost projít hlavou. 

p. Tomáš Kalik – to by mohla obec Valchov budovat inženýrské sítě komukoliv, kdo bude 

chtít stavět rodinný dům na soukromém pozemku 

ing. Dokoupil – tyto žádosti by se měly posuzovat, každá zvlášť 

 

Ing. Dokoupil – v minulém zastupitelstvu byly schváleny odprodeje pozemků pan Paděra, pan 

Musil a firma Trymet 

p. starostka – kupní smlouvy se vyřizují 

 

ing. Dokoupil – jak je řešeno ukončení kolaudace chodníku naproti restaurace Zlatá Valcha 

ing. Brožová – tato záležitost se řeší 

 

ing. Dokoupil – poukazuje na dopravní značky v obci – u sokolovny je dopravní značka 

ohnutá, u Krejčířových u čp. 87 je dopravní značka pootočená 

 

ing. Dokoupil – pozemek u čp. 62 (Hrobaříkovo) není udržován, hyzdí střed obce a okolí 

zastávky autobusu 

 

ing. Dokoupil – při inventarizaci pozemků se zjistilo, že není přístup na par. č. 100 u čp. 90. 

Je třeba prověřit a řešit. 

 

Ing. Radka Bezděková - informovala, že koncem prosince 2010 byla zveřejněna tisková 

zpráva, která upřesňuje konkrétní opatření, která budou SZIF přijímána při únorovém kole 

příjmu žádostí o dotaci. Žádostí obcí v opatřeních osy III. obce budou přijímány 

pravděpodobně v podzimním kole roku 2011 (říjen, listopad). 

Podle zpravodaje MAS Boskovicko PLUS proběhne výzva roku 2011 během měsíce dubna. 

 

p. Vrána – připomenul zhotovení dvou parkovacích míst u provozovny kadeřnictví paní 

Štěpánkové u čp. 50. 

 

Docent ing. Pavel Ošmera, CSc – dnešním dnem jsem se stal občanem Valchova, chci 

maximálně podpořit činnost v obci, nabízím pomoc při různých sportovních aktivitách, při 

organizování různých přednášek, např. cestopisných… 

 

 

7. Závěr 

 

Starostka obce ukončila zasedání ZO Valchov v 21.24 hod. 

 

Zapsala: Pavla Vítová 

 

Ve Valchově 15. 2. 2011 
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Ověřovatelé:  ing. Jiří Dokoupil  ………………………… 

 

 

Milan Fiala   ………………………… 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Jindřiška Brožová 

        starostka obce 


